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1. PRÁCE VÝBORU SEKCE V ROCE 2016 
 

□   Výbor sekce rychlostní kanoistiky ČSK pracoval v roce 2016 ve složení: předseda Jan Boháč, 

členové Pavel Bednář, Martin Doktor, Petr Náprstek a Pavel Šebesta. 

 
 

□   Činnost reprezentačních družstev řídili: 

- RDS a RDJ:   Pavel Hottmar  

- RDM: Tomáš Ježek 

-  
 

□   Jednotlivé komise a RSCM pracovaly ve složení: 

-    RSCM: Pavel Hottmar (předseda), Tomáš Charvát, Petr Fuksa, Tomáš Doktor, Petr Doležal a Jan 

Andrlík. 

      -    STK: Zdeněk Krpata (předseda) Hana Charvátová, Ladislav Souček, Milan Kučera, Tomáš 

Ježek, Jaroslav Luňáček, Michal Polanský, 

      -    KR: Hana Charvátová (předseda), Marika Dognerová, Naďa Kubíčková, Zdeněk Rufer, Ludvík    

            Smrček a Blanka Baďurová – čestná členka. 

      -    Komise pro soutěže veteránů (KSV): Barbora Wernerová, Milan Kučera, Tomáš Zástěra 

 
 

  □  Sekretariát: Petr Mokrý, Marie Pavelková, Pavel Hottmar  
 

 

 

 

 Olympijské hry 2016 v Riu jsou minulostí. Kanoistika je vedle tenisu nejúspěšnější české 

sportovní odvětví na olympiádě, rychlostní kanoisté byli letos nepřehlédnutelní. Šestnáct medailí ze 

závodů olympijských nadějí. Další navýšení finanční podpory oddílů. Jak se dá hodnotit taková 

sezóna?  

 

Ohlížíme se za dobrou sezónou. Výbor i všichni činovníci a pracovníci svazu ji připravovali 

stejně, jako řadu předchozích. Při svém úsilí těžili z dlouhodobě nastaveného systému, který přináší 

hmatatelné výsledky nejen sportovní, ale i ekonomické. Výbor SRK ČSK během uplynulého roku 

zasedal celkem sedmkrát. Již loni bylo při hodnoceních konstatováno, že se dosáhlo se významného 

pokroku v zajištění činnosti oddílů, v systému péče o talentovanou mládež i ve výsledcích reprezentace, 

a že se pohybujeme na hranici úrovně, ze které již je obtížné se dále zlepšovat. Přesto jsme se letos opět 

o nějaký stupínek posunuli kupředu. Práci výboru účinně podporovaly odborné komise, o jejichž 

výstupy se výbor při svém rozhodování opíral. STK je díky předsedovi komise Zdeňku Krpatovi hnacím 

motorem sekce. Sezona byla od komise velmi dobře připravená a komisaři diskutují každý podnět 

s cílem podmínky pro závodění dále zlepšovat. Rozhodčí zvládli nejen domácí soutěže, ale ti 

s mezinárodní licencí jsou opakovaně vybíráni na evropské a světové šampionáty. Reprezentační trenér a 

vedoucí projektu SCM Pavel Hottmar zvládl nástrahy olympijské sezóny a jeho tým přivezl 

z olympijských her dvě medaile. Úspěšné bylo i juniorské reprezentační družstvo včetně olympijských 

nadějí. K tomu nadále efektivně funguje systém Sportovních center mládeže a to jsou vesměs příznivé 

zprávy pro rychlostní kanoistiku. Hospodaření s finančními prostředky svazu, které byly díky úspěšnosti 

celého sportovního odvětví k dispozici ve slušném objemu, bylo v souladu s koncepcí zaměřeno na 

výchovu mládeže a podporu práce trenérů v oddílech, zajištění soutěží i konkurenceschopných 

podmínek pro státní reprezentaci a chod sekretariátu v Praze. Značná pozornost byla věnována 

uspořádání závodu Světového poháru 2016 v Račicích a zahájena v plné intenzitě byla příprava 

Mistrovství světa 2017 v Račicích. V průběhu celého roku jsme opět pravidelně zveřejňovali podrobné 

zápisy z uskutečněných schůzí výboru SRK ČSK, naleznete je zde: www.kanoe.cz/sporty/rychlostni-

kanoistika/122-legislativa/jednani, aby široká členská základna měla přehled o dění a mohla případně na 

vývoj reagovat. 

 

http://www.kanoe.cz/sporty/rychlostni-kanoistika/122-legislativa/jednani
http://www.kanoe.cz/sporty/rychlostni-kanoistika/122-legislativa/jednani


Tradičně klíčovým úkolem v samém počátku roku 2016 byla příprava domácí soutěžní sezony – 

sestavení termínové listiny a vydání Soutěžních směrnic. Načasování všech soutěží vzhledem 

k mezinárodním termínům, termínům veslařských soutěží ve Sportcentru v Račicích je a vždy bude 

složité. STK provedla některé dílčí změny v soutěžních Směrnicích pro rok 2016, reagovala tak na nové 

zkušenosti a potřeby, a s drobnými úpravami budou včas vydány předpisy pro rok 2017. Součinnost 

STK s komisí rozhodčích je tradičně velmi dobrá. V této souvislosti nutno zmínit neocenitelnou práci 

Hanky Charvátové, předsedkyně komise rozhodčích a žádané mezinárodní rozhodčí. Omladila, 

stabilizovala a vychovala sbor našich rozhodčích, přivedla je i k mezinárodním licencím. Předává své 

dlouholeté zkušenosti a vychovává si následovníky. Ke konci roku 2016 požádala o uvolnění z funkce 

předsedkyně a navrhla za sebe Mariku Dognerovou s tím, že sama bude nadále v komisi působit.  

Detaily o činnosti STK se dočtete ve zprávě Sportovně technické komise. 

 

Výbor má jako svou prioritu profesionální práci s mládeží všech věkových skupin v oddílech a 

klubech. To je základ našich úspěchů. Proto byla činnosti SCM v průběhu celého roku věnována 

odpovídající pozornost i finance. Pro období 2017 – 2020 předložil svaz na MŠMT projekt SCM na další 

cyklus. Činnost SCM bude zachována v současné úspěšné podobě, bude však více sledována, a na 

druhou stranu i více financována. Jednoznačně bude zachován důraz na kvalitu a všestrannost přípravy. 

Stále jsme kladli a budeme klást důraz na podporu správné trenérské metodiky. Zveřejňovali jsme na 

internetu pravidelná metodická doporučení pro trenéry ke sportovnímu tréninku mládeže. Jsme 

přesvědčeni, že je to dobrý nástroj pro začínající i zkušené trenéry. A v dnešní době informačních 

technologií současně i dostupný zdroj informací pro samotné závodníky, pokud se o skladbu a strukturu 

tréninku sami zajímají. Práce s mládeží mimo SCM a SpS byla v roce 2016 podpořena finančními 

příspěvky do oddílů, které byly děleny dle motivačních parametrů (kvantita mladších ročníků mládeže, 

kvalita starších ročníků mládeže, podíl na pořádání závodů pro mládež, atd.) Dlouhodobá podpora 

nejmladší skupiny mládeže, benjamínků a žáků, se i letos promítla do zvýšení jejich počtu. V této 

podpoře bude SRK ČSK nadále pokračovat. Nově se připravuje motivační program pro trénink 

závodnic, zejména ve věkových skupinách dorostenek, juniorek a dospělých. Závodnic nám ve starším 

mládežnickém věku ubývá a v dospělých nejsme se světovou špičkou na rozdíl od mládeže 

konkurenceschopní. Na to chce výbor reagovat, protože již dnes je jisté, že na příštích olympijských 

hrách bude šest disciplín pro muže a šest disciplín pro ženy (dosud 8+4).    

 

Život v klubech rychlostní kanoistiky po celé ČR zažívá přirozené výkyvy, dané generačními 

výměnami, ve spolkovém životě obvyklými. Je potřeba podporovat prevenci tohoto jevu a do řízení 

klubu postupně a včas zapojovat mladší členy, aby získali zkušenosti. Snažme se vidět jako pozitivum i 

nárůst počtu oddílů, protože se ukazuje, že zájem mládeže po olympijských úspěších vzrůstá a kapacity 

stávajících loděnic mohou být místy nedostatečné. Mistrovství světa 2017 v Račicích a s ním spojená 

kampaň může přinést další vlnu mladých zájemců o náš sport. Buďme na to připravení a využijme toho. 

Zdravý trend našeho sportovního odvětví potvrzuje každoroční zájem o školení nových trenérů 

rychlostní kanoistiky, kteří budou základem pro činnost oddílů a klubů v dalším období. Budeme 

pokračovat ve vzdělávání nových trenérů. Nezapomeňte této nabídky prosím ve vašich oddílech využít. 

Agendu školení trenérů zabezpečuje Pavel Hottmar, který v součinnosti s experty z FTVS, VOŠ ČUS a 

dalších institucí, i odborníků z našich řad pořádá každoročně školení trenérů II nebo III.třídy. Na leden 

2017 je připraveno školení trenérů III třídy.  

 

Významně jsme se posunuli v mediální prezentaci aktivit a sportovních úspěchů rychlostní 

kanoistiky. Výstupy z monitoringu tisku obsahují přes tisícovku článků ročně. Ve skvělé práci na tomto 

poli pokračovala Barbora Žehanová. Aktivně je obsluhován stále navštěvovanější facebook rychlostní 

kanoistiky. Na kanoistických internetových stránkách byly zveřejňovány výsledky soutěží, včetně 

výsledků reprezentačních družstev. To vše posiluje marketingový potenciál svazu, který bude zužitkován 

při MS 2017 v Račicích a následně pak, jak pevně věříme, v každoročních marketingových aktivitách 

sekce i svazu. I s tímto dlouhodobým cílem se na pořádání MS v České republice kandidovalo. 

   



 Jak jsme na tom s financemi? Hospodaření, zajištění zdrojů a vyrovnané čerpání rozpočtu je pro 

svaz klíčové a bylo předmětem jednání téměř každé schůze výboru SRK ČSK. Opět předkládáme valné 

hromadě sekce hospodaření mírně přebytkové, se zachováním přiměřených rezerv, navýšených vlastní 

hospodářskou činností (Slapy, Císařská louka) a pořadatelstvím SP v Račicích. Podrobnou zprávu 

naleznete v závěru této písemné informace. V dotačním programu MŠMT na reprezentaci (Program I) 

byla podpora přibližně ve stejné výši, jako v letech minulých. Tady je zabezpečení relativně dobré, 

respektive takové, že spolu s finančními zdroji Českého olympijského výboru a resortních sportovních 

center, zejména Dukly, jsme schopni zabezpečit kvalitní podmínky pro přípravu reprezentantů. Po 

dosažených úspěších budeme oprávněně usilovat o navýšení financí pro státní reprezentaci. Ve stejném 

objemu jako v roce 2015 byly k dispozici i finance na podporu talentované mládeže a činnost 

Sportovních center mládeže (Program II). Stejnou dotaci jako v roce 2015 obdržel svaz v Programu V. 

MŠMT na činnost svazu, kterou výbor znovu z části nasměroval na posílení činnosti oddílů. Slušnou 

částku byl svaz opět schopen poskytnout i všem oddílům, které cestou svazu zažádaly o státní dotaci na 

údržbu a provoz sportovních zařízení (Program IV). Objem prostředků byl úměrný počtu žadatelů a SRK 

ČSK rozeslal klubům podporu podle kritérií a výpočtu MŠMT. Pro žádosti, distribuci i vyúčtování této 

dotace využívá svaz služeb okresních servisních center sportu České unie sportu, neboť je zde 

požadována vyšší odbornost při posuzování způsobilosti žadatele, čerpání a vyúčtování dotace, a bude 

tomu tak proto i v příštích letech. ČSK dále obdržel dotaci na pořádání SP 2016 a předfinancování 

přípravy MS 2017 (Program VI). Nebyli jsme úspěšní se žádostmi o investiční prostředky na nákup 

mikrobusu s vlekem pro státní reprezentaci a neobdrželi jsme investiční dotaci na výstavbu průjezdu a 

mostu u vratného kanálu v Račicích (na 600 m), který bude potřeba pro MS 2017 a který se bude muset 

stavět až v začátku roku 2017. Odvody z loterií, distribuované do sportu cestou Českého olympijského 

výboru, byly v letech 2014-2016 zdrojem účelových financí pro svaz, určených výhradně pro mládež. 

Změnou zákona tato podpora z ČOV k 31.12.2016 končí, ale bude plně nahrazena cestou MŠMT, a to 

dotací z Programu V, určeného na činnost svazů. Svaz tak bude mít dostatek prostředků k pokračování 

stávající podpory mládeže v oddílech i v příštím roce. Navíc část prostředků z ČOV mohly svazy převést 

až do roku 2018. I tyto prostředky budou užity ve prospěch oddílů. Sekce v současné době disponuje 

dostatečnými rezervami pro spolufinancování z vlastních zdrojů i pro přechodné období financování 

první poloviny kalendářního roku, kdy nejsou k dispozici státní prostředky na daný rok. 

 

Oddíly byly letos včas informovány o výši a účelu přidělených finančních prostředků na podporu 

jejich činnosti a obdržely smlouvy a podmínky čerpání dotací. Podpora byla jednoduchými, výborem 

schválenými klíči, rozdělena mezi oddíly tak, aby byli podpořeni pořadatelé závodů, oddíly aktivní 

v péči o mládež všech věkových a výkonnostních skupin a zohledněny byly i náklady oddílů na 

cestování na hlavní závody ČSK. Podpora poskytovaná svazem se tak rovnoměrně rozprostřela mezi 

aktivní oddíly. Motivuje a podporuje náročnou práci oddílových funkcionářů při zajišťování 

každodenních potřeb oddílů, pro trénink a závody mládeže i vybalancovat náklady na častější cestování 

na závody do Račic pro vzdálenější oddíly. Průvodním jevem finanční podpory je administrativní 

náročnost. Tu bohužel neodstraníme. Svaz je vázán povinnostmi při čerpání přidělených peněz, a nemá 

jinou možnost, než přenést tuto zodpovědnost i na koncové uživatele peněz – oddíly a kluby. Prosíme 

proto o pečlivost a trpělivost, příspěvky jsou již poměrně zajímavé a za trochu práce stojí. Snažili jsme 

se poskytnout oddílům při této činnosti maximální podporu ze sekretariátu ČSK.  
 

Účet správy zařízení svazu, se kterými hospodaří SRK ČSK na Císařské louce a na Slapech, opět 

zaznamenal mírný nárůst, i přes potřebné údržbové práce. Na bývalém závodišti na Slapech se na 

základě výběrového řízení podařilo uzavřít smlouvu s nájemcem kempu. Především se podařilo odklidit 

zříceninu bývalého cílového zařízení, postaveného na pozemcích Povodí Vltavy. Místo bylo 

zrekultivováno a nájemce v jeho blízkosti připravuje podmínky pro zřízení kotviště jachet. Na Slapech 

ČSK stále sleduje směrování územního rozvoje lokality tak, aby mohl včas na případnou změnu 

územního plánu reagovat. Na Císařské louce je provozováno závodiště s kempem, v pronájmu na dobu 

určitou do r. 2019, s garantovanými podmínkami pro ČSK. Smluvní partner plní povinnosti a platí nájem 

ve stanovené výši. Pro závodiště na Císařské louce v Praze se podařilo svazu získat grant Magistrátu 



Hlavního města Prahy ve výši jednoho milionu korun, na odstranění havarijního stavu a nové opláštění 

cílové věže. Akce bude realizována v roce 2017. 

 

Majetky ČSK v Račicích, stejně jako majetek veslařského svazu v Račicích, jsou již z větší části 

převedeny na Národní olympijské centrum vodních sportů (NOC-VS), jak rozhodly valné hromady obou 

svazů. Převody částí majetku zatíženého investiční státní dotací dosud nejsou z administrativních 

důvodů (souhlas MŠMT) ukončeny. Národní olympijské centrum vodních sportů, které majetky svazů 

spravuje, přebírá úkoly dosavadního správce, akciové společnosti SC Račice. V roce 2015 a 2016 

proběhly v areálu významné investice. Zrekonstruované a nové stavby jsou koncipovány tak, aby byly 

využitelné při domácích soutěžích a umožňovaly celoroční provoz ubytovacích a stravovacích zařízení. 

Ubytovací kapacita k 31.12.2016 překročí 400 lůžek.  Na personálním obsazení společnosti (SC Račice, 

a.s.) i spolku (NOC-VS, z.s.) se podílejí oba svazy a v současné době velmi dobře spolupracují. 

Předsedou NOC-VS je Dušan Macháček, předseda veslařského svazu. Ředitelem NOC-VS a předsedou 

představenstva SC Račice je Michal Kurfirst. Ve výboru a kontrolní komisi NOC-VS i v orgánech SC 

Račice a.s., které mají minimum členů, má ČSK odpovídající zastoupení (Jan Boháč, Pavel Šebesta, 

Martin Doktor). Pavel Šebesta je v NOC-VS odpovědný za pořádání mezinárodních akcí. Je ředitelem 

organizačního výboru ME 2017 ve veslování i MS 2017 v kanoistice. V letošním byl pod jeho vedením 

uspořádán závod Světového poháru v rychlostní kanoistice, a jak jste mohli na vlastní oči sledovat, byl 

úspěšnou generálkou na MS 2017. V roce 2016 pokračovala započatá modernizace areálu v Račicích, 

která bude probíhat ze státní investiční dotace v několika etapách. Zahájila se rekonstrukce restaurace a 

bowlingu pro univerzálnější využití, rekonstrukce části tribuny s novými prostorami v její spodní části, a 

rekonstrukce některých technologií a vybavenosti (trafostanice, ozvučení, atd.), Dostavba hangárů 

loděnice v čele kanálu a vybagrování průjezdu z vratného kanálu na 600 m včetně nového mostu budou 

zahájeny až z kraje roku 2017, z investičních prostředků pro rok 2017 tak, aby byly hotové pro ME 2017 

ve veslování v květnu a pro MS 2017 v kanoistice v srpnu. Modernizace však bude pokračovat dál, 

v rámci projektu národních olympijských center. Vše z účelových investičních prostředků MŠMT. 

Z důvodů výstavby může být provoz v areálu částečně dočasně omezován, investice však neohrozí 

konání všech potřebných domácích i zahraničních akcí. Souběžně vznikne ve Štětí, na Labi, z prostředků 

Ústeckého kraje, města Štetí a zdejšího klubu nová loděnice, základna pro vodní sporty s ubytováním, 

která bude moci být využívána pro tréninkové pobyty. V budoucnu se stane součástí NOC-VS i 

závodiště pro vodní slalom v pražské Tróji. 

 

Pomalu končí třetí rok účinkování stávajícího výboru SRK ČSK. Jménem výboru bych za 

obětavou práci pro svaz a sekci rychlostní kanoistiky chtěl poděkovat týmu profesionálních pracovníků 

SRK ČSK, o jejichž výkony se výbor opírá. Jsou to Majka Pavelková, Petr Mokrý, Pavel Hottmar ale 

také Zdeněk Krpata, kterému v STK práce přibývá. Vzhledem k nárůstu administrativy spojené 

s vyúčtováváním státních dotací ve všech programech, k zabezpečení logistické podpory juniorské i 

seniorské reprezentace, a administraci činnosti SCM, se jeví jako potřebné profesionální tým posílit. 

Stane se tak od 1.1.2017 a současný předseda STK Zdeněk Krpata bude mít tuto agendu v pracovní 

náplni. Trenéři reprezentačních družstev, členové lékařsko-masérského týmu, předsedové komisí, 

dobrovolní rozhodčí včetně mezinárodních, členové organizačního týmu v Račicích, odvedli taktéž 

velmi dobrou práci. Všem za to chci i touto cestou poděkovat.  

 

Úžasné výsledky reprezentantů, zejména na olympijských hrách v Riu 2016, se blíží legendárním 

poválečným úspěchům české kanoistiky. Máme závodníky, kteří se stávají osobnostmi. Jsme sport, který 

je vidět. Naši sportovci i trenéři přebírají ocenění v různých prestižních sportovních anketách od okresu 

až po národní úroveň. Udržet tuto laťku bude nesmírně obtížné. Ale pojďme o to společně usilovat. 

Stávající úroveň našeho sportu je především důsledkem aktivní práce funkcionářů a trenérů našich 

kanoistických oddílů. Víme dobře, že bez nich by rychlostní kanoistika nebyla tam, kde nyní je. Pojďme 

i nadále táhnout za jeden provaz. Děkuji Všem za spolupráci, součinnost, i pochopení, zejména když se 

ne vždy a vše vydaří podle představ. 

 

 Mgr.J.Boháč, předseda SRK ČSK 



2. SPORTOVNĚ TECHNICKÁ KOMISE  

 
          Sportovně technická komise začala v roce 2016 ve stejném složení jako ve dvou předcházejících 

letech. Náplň práce obou skupin komise (skupina pracovní a skupina konzultantů) zůstala také stejná. 

V polovině roku byl do komise kooptován Michal Polanský, který převzal agendu evidence a 

registrací po dlouholetém členovi a předsedovi STK J.Baďurovi. Spolupráce STK se všemi dalšími 

orgány ČSK (výkonný výbor, sekretariát, komise rozhodčích, veteránská komise, SCM, RDJ, RDS) je 

bezproblémová.  

 

Registrace – evidence členské základny 

          K dnešnímu dni je registrováno v celkem 52 oddílech  4919 členů SRK ČSK. Z toho 1333 členů 

do 18 let, 389 trenérů a 143 rozhodčích. 

 

Pravidla 2016 

         Již druhým rokem jsou pravidla koncipována a upravována s platností vždy na jeden rok se 

všemi podrobnými informacemi, které se tohoto roku týkají. 

          Největší změnou v roce 2016 byl jiný systém kontroly zdravotní způsobilosti závodníků. Hlavní 

odpovědnost v tomto směru přebírají oddíly a kluby. Stejně jako všechny předcházející změny (hlavně 

ve způsobu a času podávání přihlášek) se i tato postupně stává běžnou rutinou vedoucí ke 

zjednodušení, zkvalitnění a zrychlení celé agendy kolem závodů (od přihlášek přes časové rozpisy, 

postupové klíče až po výsledkový servis). 

          Pravidla 2017 budou zveřejněna do 28. 2. 2017 a budou platná od 1. 4. 2018. V tištěné podobě 

budou distribuována do oddílů v průběhu března 2017. Žádné zásadní změny nejsou v následujícím 

roce plánovány. 

 

Mistrovství ČR oddílů a Český pohár jednotlivců  

         Po dvouletém období změn se současná podoba a způsob hodnocení zdá stabilizovaný. STK 

doporučuje je ve stejném rozsahu a formě zachovat i pro rok 2017. Výsledky jsou zveřejněny na 

www.kanoe.cz a budou vyhlášeny na Valné hromadě 

. 

 

Domácí soutěže 2016 

          Termínová listina 2016 obsahovala celkem 46 závodů, což je opět o 4 více než v roce minulém. 

Hlavních domácích závodů v rámci Mistrovství ČR oddílů a Českého poháru mládeže bylo celkem pět 

(MČR na 5km, ČP mládeže krátké tratě, II.NZ, MČR krátké tratě a ČP mládeže ve vytrvalosti). 

Tradičními lokalitami těchto závodů byly Labe aréna Račice (pořadatel ČSK ve spolupráci 

s Národním olympijským centrem Račice), jezero Matylda (pořadatel Sport klub 80 Chomutov) a po 

dlouhé době taky Praha – Stadion vodních sportů na Císařské louce (pořadatel Dukla Praha). Mimo 

tento seriál proběhlo letos MČR v maratonu, které uspořádal klub Modrá hvězda Pardubice na řece 

Labi. Stejný klub stojí i za pořadatelstvím Akademického mistrovství ČR, které se uskutečnilo po 

několika letech.   

         Uspořádání všech dalších téměř čtyřiceti závodů svědčí o skvělé práci a nadšení pořadatelů – 

klubů a oddílů z celé republiky. Pomalu již tradicí se stávají regionální seriály závodů (Labsko Orlický 

pohár, Velkomoravská liga, Golden League, Český pohár veteránů). Z novinek je třeba zmínit velmi 

zajímavý závod oddílových čtyřkajaků, který uspořádal Sport Zbraslav. Za krátkou dobu v jednom 

pozdně letním podvečeru bylo v Praze na Vltavě vidět téměř dvě desítky čtyřlodí obsazených celým 

spektrem závodníků. 

         Pořadatelům všech závodů (od toho nejmenšího až po Mistrovství ČR) patří veliký dík a uznání. 

Úkolem STK zůstává kromě organizace hlavních domácích závodů i stále větší spolupráce se všemi 

pořadateli (zajištění dostatečné, kvalitní a funkční záchranné služby, tvorba rozpisů, výsledkový servis a 

další materiálně technická pomoc).  

 

http://www.kanoe.cz/


Spolupráce s externími dodavateli 

 

        Hlavními externími dodavateli služeb, se kterými STK spolupracuje, jsou firma Sportis 

(zpracování výsledků) a Národní olympijské centrum Račice (pořádání závodů). 

         Potvrzením spokojenosti s firmou Sportis byla i letošní spolupráce při všech hlavních domácích 

závodech. Toto by mělo být zachováno i v roce 2017. STK připravuje v následující sezóně spolu se 

Sportisem několik vylepšení. Hlavně v oblasti rychlého přenosu informací v průběhu závodů. 

        Celý areál v Račicích se mění. Probíhá výstavba nového ubytovacího zařízení, rekonstrukce 

tribuny a dalšího zázemí. I správa račického kanálu prošla několika organizačními změnami. 

Spolupráce s ní se vyvíjí a všichni věříme, že povede k výraznému posunutí celého závodiště 

v Račicích ještě výše v již tak vysoké úrovni evropských závodišť. 

 

Soutěže 2017 

 

         V průběhu podzimu 2016 vypracovala STK návrh na termínovou listinu hlavních závodů sezony 

2017 s návazností na termínové listiny ICF a ECA, se zapracováním požadavků trenérů 

reprezentačních družstev s akceptováním možností jednotlivých lokalit, především Račického kanálu. 

Další postupné dopracování vedoucí až ke konečné verzi celé termínové listiny na rok 2017 bude 

realizováno v termínech daných Pravidly. 

 

Termíny hlavních domácích závodů 2017 

 

22.4.2017 23.4.2017 MČR 5km ?   

6.5.2017 8.5.2017 I.NZ + ČP RAČICE   

12.5.2017 14.5.2017 I.SP MONTEMOR PORTUGAL 

26.5.2017 28.5.2017 II.SP SZEGED HUNGARY 

26.5.2017 28.5.2017 Regata PIEŠŤANY SLOVAKIA 

2.6.2017 4.6.2017 II.NZ + ČP RAČICE   

2.6.2017 4.6.2017 III.SP BELGRADE SERBIA 

22.6.2017 25.6.2017 MEJ+23 BELGRADE SERBIA 

14.7.2017 16.7.2017 ME PLOVDIV BULGARIA 

21.7.2017 23.7.2017 MČR    RAČICE   

25.7.2017 29.7.2017 EYOF GYÖR HUNGARY 

27.7.2017 30.7.2017 MSJ+23 PITESTI ROMANIA 

23.8.2017 27.8.2017 MS RAČICE CZECH REPUBLIC 

15.9.2017 17.9.2017 OH Naděje RAČICE CZECH REPUBLIC 

23.9.2017 24.9.2017 
ČP 
vytrvalost ?   

 

 

 
Zpracoval: Zdeněk Krpata předseda STK 

 

 



3. KOMISE ROZHODČÍCH   

 

             Komise rozhodčích (KR) pracovala tomto složení: Hana Charvátová, Marika Dognerová, 

Naďa Kubíčková, Zdeněk Rufer, Ludvík Smrček, Blanka Baďurová – čestná členka. KR se schází 

během závodů a aktuální problémy řeší elektronickou komunikací.  

             Po vydání termínové listiny KR určí vrchního rozhodčího a jeho zástupce pro závody ČP. 

Vrchního rozhodčího (VR) pro regionální závody si určuje pořadatel. Po oznámení termínů závodů 

rozesíláme všem rozhodčím dotazník, jehož vyplněním rozhodčí oznámí, kterých závodů se mohou 

zúčastnit. Po navrácení dotazníků si vrchní rozhodčí ve spolupráci s KR vyberou příslušný počet 

rozhodčích a případné náhradníky. 

              Po skončení jednotlivých závodů vypracuje VR zprávu pro STK, která je společně se zprávou 

zástupce STK na soutěži projednána STK a podle výsledku se sjednává náprava. 

              V letošním roce se stejně jako v předcházejících letech naši rozhodčí účastnili i regionálních 

soutěží, kde se snaží o zkvalitnění jejich průběhu. 

Mezinárodních soutěží se v letošním roce zúčastnily Marika Dognerová, Hana Kmeťová  

a Hana Charvátová. Řada našich rozhodčích se aktivně zapojila při SP pořádaném v Račicích. 

Před MS v maratónu v Brandenburgu úspěšně složili zkoušky ICF Marika Dognerová a Marek Mazur. 

V příštím roce s nimi počítáme pro mezinárodní závody v maratónu. V letošním roce bylo doplněno 

oblečení rozhodčích o další mikiny. V listopadu se bude konat seminář rozhodčích, kterého se zúčastní 

i předseda STK. 

Pro následující rok bude potřeba opět vypsat termín zkoušek pro zájemce o práci rozhodčích. V dnešní 

době máme 45 aktivně pracujících rozhodčích. Podařilo se nám omladit kádr, ale řada našich mladých 

kolegyň je nyní na mateřské dovolené. Doufáme, že po ukončení mateřské se za pomoci rodinných 

příslušníků budou moci vrátit k práci rozhodčích. 

KR připravila návrh na obsazení mezinárodních soutěží pro příští rok. Pro MS v Račicích budou 

nominováni všichni naši rozhodčí s licencí ICF, pokud bude požadavek ICF na další rozhodčí ČSK, 

pak budou doplněni i rozhodčí bez mezinárodní licence. 

V září 2017 se bude konat v Račicích závod Olympijských nadějí, který se stává prestižní soutěží pro 

mladé závodníky i z mimoevropských států. Tato soutěž bude obsazena výhradně našimi rozhodčími. 

Vyúčtování KR bude zpracováno ve spolupráci se sekretariátem ČSK, rovněž tak finanční plán na 

příští rok. 

          Hana Charvátová se rozhodla k termínu 1.1.2017 ukončit práci předsedkyně KR a nadále 

pracovat jako řadová rozhodčí. Jako svoji nástupkyni navrhla Mariku Dognerovou. 

         Děkuji všem svým kolegům za dlouholetou spolupráci, rovněž pak členům VV a STK 

a v neposlední řadě sekretariátu ČSK. 

Přeji všem hodně zdraví a úspěchů jak v pracovním, tak i osobním životě. 

 

MUDr. Hana Charvátová, předsedkyně KR 

 

 

4. SPORTOVNÍ CENTRUM MLÁDEŽE 
 

Letos již jedenáctým rokem fungovalo SCM systémem, kdy činnost, administrativu a kontrolu 

zabezpečuje přímo SRK ČSK. Do SCM jsou zařazováni všichni talentovaní sportovci do juniorského 

věku. Sportovní příprava je realizována v detašovaných pracovištích (DP). Detašovaným pracovištím 

je rozdělována účelová státní dotace MŠMT podle počtu, výkonnostní úrovně a celkové fyzické 

zdatnosti sportovců, zařazených do DP SCM v daném roce. Jednotlivé výdaje DP jsou v souladu s 

Pokyny pro čerpání a vyúčtování finančních prostředků SCM propláceny z účtu ČSK.  
 

            Činnost SCM je koordinována Pavlem Hottmarem. Na vedení SCM se v roce 2016 podílel již 

čtvrtým rokem také trenér Jan Andrlík. Výbor SRK ČSK je o činnosti SCM pravidelně informován. 



Odborným poradním orgánem výboru SRK ČSK pro oblast řízení SCM je Rada SCM, která výboru 

předkládá především návrhy výběrových kritérií SCM a návrhy sportovců k zařazení do SCM.  

Rada SCM pracovala v letošním roce ve složení: Tomáš Charvát, Petr Fuksa, Tomáš Doktor, Petr Doležal, 

Jan Andrlík a Pavel Hottmar. Mimo společných jednání Rady SCM svolávaných při celostátních závodech 

Rada SCM korespondenčně řeší závažné záležitosti v činnosti SCM. 
 

 Sportovní příprava členů SCM se hlavně díky systematické a zodpovědné práci jednotlivých 

oddílových trenérů stala intenzivnější a kvalitnější. Objevilo se více cílevědomých jedinců, kteří 

vybočují z řady a připravují se jak z hlediska objemů, tak intenzity, na úrovni, kterou by si trenéři přáli 

a která je činí konkurenceschopnými v mezinárodním měřítku. U mladších závodníků (benjamínci, 

žactvo, dorost) jsou celkově stále největší rezervy hlavně ve všestrannosti přípravy (běh, běh na lyžích, 

plavání, hry, atletika, gymnastika atd.). U nejmladších bychom se měli více zaměřit na rozvoj 

obratnosti, speciální i obecné rychlosti, nácvik správného držení těla. Technice pádlování je potřebné 

se věnovat neustále s maximální pozorností, stále je třeba klást na tuto oblast u mládeže důraz.  
 

           Společné akce SCM se často prolínají s akcemi RDJ a juniorští reprezentanti jsou elitními členy 

SCM. Tradičně, již jedenáctým rokem se uskutečnila společná jarní soustředění SCM/RDJ, opět na 

Slapech – Obozu. Už osvědčeným vedoucím těchto jarních centrálních přípravných akcí byl Jan 

Andrlík. Pod vedením skupiny spolupracujících trenérů se ve všech termínech účastnil velký počet 

mladých závodníků. Pro sportovce je přítomnost na společném soustředění nezvyklou motivací v 

tréninku, nové přínosné zkušenosti a poznatky sbírají závodníci i spolupracující a střídající se trenéři.  
 

Výkonnost členů SCM byla pravidelně celorepublikově testována na závodech Českého poháru 

(ČP), na kterých mládež získává body pro zařazení do SCM v následujícím roce. Aktuální žebříčky 

výkonnosti členů SCM byly během sezóny zveřejňovány na www.kanoe.cz, v rubrice SCM. 

Požadavek na úroveň obecné připravenosti ve druhém kole výběru do SCM a z ní vyplývající 

minimální bodový zisk nutný k zařazení do SCM, je letos nastaven stejně, jako v předešlých letech. 

Výběrová kritéria, která mají za sebou mnohaletý vývoj, jsou Radou SCM už jen drobně dolaďována. 

Největší změnou bylo letos, stejně jako v loňském roce, určení počtu členů zařazovaných do SCM 

z jednotlivých věkových a lodních kategorií, podle sportovní úrovně dané kategorie. Pro rok 2017 

výbor SRK ČSK a Rada SCM výrazně zvýhodnily kategorii kanoistek, když k zařazení do SCM pro 

rok 2017 stačila kanoistkám jediná účast v závodě ČP a splnění obecných testů. 

Mezinárodní výsledky a výkonnost sportovců v péči SCM byly v roce 2016 opět velmi 

nadějné, především vzhledem k daným materiálním i lidským zdrojům. Účinnost systému SCM je a 

bude především zásluhou cílevědomé, systematické a obětavé práce všech trenérů, kterým patří velké 

poděkování. 

Stručnému shrnutí úspěchů reprezentačního družstva juniorů patří následující kapitola. Všichni 

perspektivní sportovci, kteří z věkových důvodů končí v SCM, jsou se souhlasem svazu prioritně 

zařazováni do rezortních sportovních center ASC nebo VSC. 
 

                                                                             Zpracoval: Mgr. Pavel Hottmar, reprezentační trenér 

 

 

5. REPREZENTAČNÍ DRUŽSTVA 
 

Junioři 

 
Reprezentační družstvo juniorů (RDJ) bylo desátým rokem řízeno Pavlem Hottmarem. 

Vzhledem k objemu práce u obou reprezentačních družstev a SCM byli vedením většiny přípravných 

akcí juniorské reprezentace pověřeni Jan Andrlík a Vašek Stejskal. Podíl na vedení měli i někteří další 

osobní trenéři klíčových reprezentantů, závěrečná příprava před MEJ a MSJ nebyla již tolik 

centralizovaná jako v předchozích letech. Kvůli množství společných akcí se mezi sebou jednotliví 

závodníci dobře znají, panuje zdravá rivalita. Většina přípravy tradičně závisela na obětavé práci 

v oddílech. 

http://www.kanoe.cz/


V prosinci 2015 zájemci z řad členů juniorské reprezentace absolvovali tradiční kondiční 

přípravu na běžkách na Božím Daru v Krušných horách. Mezi první akce RDJ v roce 2016 patřilo 

jednodenní únorové testování obecné připravenosti, které přispělo k motivaci juniorů v náročné 

kondiční přípravě. Pro nejlepší byly již tradičně připraveny drobné ceny. Vývoj výkonnosti 

jednotlivců v disciplínách testů nastínil kvalitu jejich zimní přípravy.  

Jarní soustředění v příznivých klimatických podmínkách většina členů RDJ absolvovala 

tradičně v Novigradu nebo Sabaudii, kde si přípravu organizují kluby samostatně, případně 

s výpomocí resortních sportovních center, která se s juniory při této příležitosti vzájemně seznamují. 

Někteří juniorští reprezentanti absolvovali březnové zahraniční soustředění v Peschiera del Garda nebo 

v Bibione. 

 

     Čeští junioři startovali v letošním roce na čtyřech mezinárodních závodech na krátkých tratích. 

Družstvo se zúčastnilo MR v Piešťanech (27. - 29.5.), MEJ v bulharském Plovdivu (14.-17.7.), MSJ 

v běloruském Minsku (28.-31.7.) a tradičně široký tým startoval na OH nadějích, které se uskutečnily 

v Szegedu (23.-25.9.). Výběr reprezentantů na jednotlivé mezinárodní soutěže probíhal na základě 

předem stanovených nominačních kritérií, která dávala již tradičně velké pravomoci nestrannému 

reprezentačnímu trenérovi. Výbor SRK nebyl nucen řešit žádné sporné případy či protesty. Organizace 

výprav na MEJ a MSJ probíhá zároveň s týmem do 23 let, obě vrcholné soutěže juniorů a do 23 let 

jsou pořádány současně. 

           Start na regatě v Piešťanech byl stejně jako v předešlých letech zařazen do programu RDJ 

především z důvodu potřeby mezinárodních zkušeností mladých reprezentantů. Jiné podobně obsazené 

regaty se nekonají nebo jsou těžko využitelné z termínových či dopravních důvodů. Z důvodu termínu 

piešťanské regaty týden před nominačním závodem a hlavně ve stejném termínu jako SP Račice se na 

Slovensko vypravila jen skromnější výprava zájemců čítající 12 závodníků ze šesti klubů. Naši junioři 

a dorostenci vybojovali v Piešťanech celkem 9 medailí.       

           Na Mistrovství Evropy juniorů do Bulharska, bylo nominováno celkem 28 juniorů. Celý tým 

byl dopravován letecky, celkem včetně sportovců do 23let a doprovodu výprava čítala 50 členů. Ani 

nedostatečné zázemí pro týmy na plovdivském závodišti a výjimečná bouřka, která udeřila krupami o 

velikosti pingpongových míčků, družstvo nezaskočila. Zisk dvou medailí a celkem deset finálových 

umístění naplnily očekávání. Vyrovnání bilance z předchozího roku se podařilo také stříbrnému 

kilometrovému čtyřkajaku Vojtěch Procházka (ZAM), Jakub Stejskal (ZAM), Michal Čeřovský 

(CHO), Martin Sobíšek (SPA).  Zlato na K1 1000m vybojovala Sofie Kinclová (SPA). Také řada 

dalších finálových umístění působila velmi nadějně a motivovala mladé závodníky k další přípravě. 

Do finálových bojů MEJ se kvalifikovalo celkem 17 juniorů! 

      

Na Mistrovství světa juniorů do Běloruska nominoval reprezentační trenér na základě výsledků 

MEJ čtrnáct juniorů, v programu MSJ je od roku 2013 výrazně méně disciplín než na MEJ. 

Mistrovství světa juniorů se konalo necelý týden po MČR v Račicích a necelé 2 týdny po MEJ, což 

bylo pro trenéry i vedení RDJ organizačně a metodicky náročné, přesto byl tým na MSJ dobře 

připraven. Čtyřkajak Vojtěch Procházka (ZAM), Jakub Stejskal (ZAM), Michal Čeřovský (CHO) a 

Martin Sobíšek (SPA) vybojoval bronz, velice vydařená byla pátá příčka na K1 1000m Michala 

Čeřovského (CHO) a dalšími nadějnými finálovými umístěními byly páté místo debkanoe Petr Fuksa, 

Daniel Kořínek (NYM), sedmé místo Petra Fuksy (NYM) na C1 200, a devátá místa Davida Voláka 

(NYM) a Elišky Betlachové (USK) na K1 200m. Celkem šest finálových umístění odpovídá našemu 

dlouhodobému standartu. 

 

            V Závodě olympijských nadějí v Szegedu startovalo celkem 33 našich mladých závodníků. 

Soutěže se účastnilo 31 států, konkurence byla tradičně silná. Celkem naši reprezentanti získali 16 

medailí, z toho 5 zlatých. Systematická příprava našich nadějí v klubech přináší ovoce, především 

silná skupina Sparty Praha parádně zúročila tvrdý cílený trénink. Ve svých kategoriích zářili nejvíce 

Jakub Brabec, Tomáš Sobíšek, Štěpánka Sobíšková, Jan Vorel (všichni SPA), Vilém Kukačka (UNL) 



a Jiří Zalubil (ONV), přičemž na zisku medailí se podílela také řada dalších nadějí našeho sportu. 

Celkově naši mládežníci startovali více než padesátkrát ve finálových jízdách. Doufejme, že tyto 

úspěchy mladé sportovce ještě více namotivovaly do budoucí přípravy.  

          Podrobné výsledky všech soutěží lze najít na www.kanoe.cz v rubrice rychlost – reprezentace. 

Potěšitelné je, že i v roce 2016 se našim juniorům opět dařilo držet krok se světem ve více 

disciplínách. 

          Výkonnost juniorského družstva je samozřejmě nejvíce dána množstvím talentů v daných 

věkových kategoriích. Zásluhu na úspěších reprezentace mají zcela nepochybně také trenéři, kteří se 

nevěnují vrcholovému sportu, ale dětem, které se snaží přivést nebo udržet v oddílech u kanoistiky. 

Pouze s potomky bývalých závodníků by se reprezentaci v budoucnu zřejmě dlouhodobě a pravidelně 

na výrazné mezinárodní úspěchy dosahovat nedařilo. Děkuji všem členům realizačního týmu, 

především osobním trenérům, kteří se závodníkům dlouhodobě věnovali ve svých oddílech. 

Mgr. Pavel Hottmar, reprezentační trenér 

Senioři 
  

     Reprezentační družstvo seniorů (RDS) mělo v roce 2016 příležitost realizovat svůj hlavní cíl 

čtyřletého olympijského období – uspět na OH v Riu. Očekávání byla oprávněně vysoká, medailové 

zisky prvních třech let OH cyklu byly rekordní. Reprezentaci řídil Pavel Hottmar, jemuž v roli 

asistenta pomáhal Martin Doktor. Původně nesmělých cílů čtyřletého plánu RDS „Rio 2016“ se 

podařilo dosáhnout, tým získal nakonec dokonce 8 míst na OH a z Ria přivezl 2 medaile a další 3 

umístění do 9. příčky. Větší počet medailí na jedněch OH se českým nebo dříve československým 

reprezentantům podařilo získat naposledy v roce 1952 a celkový počet medailí z OH od poválečných 

dob vzrostl v Riu ze tří na pět. 

 

    Realizační tým RDS 2016: Reprezentační trenér Pavel Hottmar, odborný poradce Martin 

Doktor; vedoucí trenér Armádního sportovního centra (ASC) Petr Náprstek; vedoucí trenér 

Vysokoškolského sportovního centra (VSC) Petr Lněnička, vedoucí trenér Sportovního centra 

Ministerstva vnitra (SC MV) Tomáš Doktor, osobní trenéři v jednotlivých resortních sportovních 

centrech (RSC) Karel Leština, Libor Dvořák, Petr Fuksa, Josef Fuksa, Jan Souček, Jan Andrlík, 

Waldemar Fibigr, Hana Krpatová a Tomáš Ježek. Metodický poradce ASC – Dukla Jerzy 

Dziadkowiec, reprezentační lékař Michal Říha, fyzioterapeuti David Vrbický, František Klein a 

František Noll, media manažerka Barbora Žehanová.  

 

    Zajištění jednotlivých akcí RDS bylo reprezentačním trenérem řešeno vždy dle potřeb, podle 

možností jednotlivých členů realizačního týmu a v závislosti na finanční a časové náročnosti daných 

akcí a se zohledněním významnosti jednotlivých soutěží.  

    Vzhledem ke složitosti a mnoha možným variantám a kombinací nominací závodníků do 

disciplín a posádek, často vhodně řešitelných až podle aktuální nepředvídatelné situace a podle 

neustále měnících se časových programů mezinárodních soutěží, měl reprezentační trenér při nominaci 

široké pravomoci. Předem schválená nominační kritéria určovala spíše jen systém, způsob a 

načasování výběru reprezentantů, bez detailů, které nelze před začátkem sezóny s velkým počtem 

mezinárodních soutěží a disciplín předvídat a plánovat. Organizace výprav na soutěže do 23 let 

probíhala zároveň s juniorským týmem, obě vrcholné soutěže juniorů a do 23 let jsou pořádány 

současně. 

    Příprava na závodní sezónu včetně výcvikových táborů probíhala v gesci RSC. Jednotlivé 

skupiny se v naprosté většině připravovaly v osvědčených destinacích. Kondiční přípravné kempy na 

horách reprezentanti absolvovali převážně v Harrachově, na Mísečkách, či v Livignu. Kajakáři 

z bronzového olympijského čtyřkajaku strávili největší část jarní přípravy tradičně v olympijském 
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centru USA v Chula Vistě, kde se opět podařilo uspořádat přípravný kemp díky Jerzymu 

Dziadkowiecovi. Kanoisté ze skupiny Libora Dvořáka se na jaře již tradičně připravovali v Newportu 

(rovněž Kalifornie) a poté i v Chula Vistě společně s kajakáři. Několik tréninkových skupin se 

připravovalo v italské Sabaudii. Martin Fuksa jarní přípravu se svou tréninkovou skupinou absolvoval 

v Portugalsku, v tréninkovém zařízení fy. NELO a v Novigradu. Sportovci VSC absolvovali jeden 

z jarních kempů v JAR. V průběhu sezóny většina tréninkových skupin využívala pro přípravné 

pobyty Sportcentra v Račicích. Závěrečná příprava před MS probíhala kombinovaně převážně v Praze, 

Nymburku, Račicích a v Kadani, kde se před OH připravovala posádka čtyřkajaku i deblaknoe. Filip 

Šváb absolvoval tréninkový kemp také v Třeboni. 

 

    Testování  RDS zahrnovalo stejně jako v předešlém roce silový test maximálního počtu 

opakování za dvě minuty s hmotností rovné vlastní váze - bench a přítah, u žen 80% vlastní váhy, běh 

mužů na 1500m, běh žen na 800m, alternativní běh 400m pro muže sprintery a plavání 200m s 

alternativou 100m pro muže sprintery. Testy se uskutečnily v průběhu ledna 2016. Hlavním cílem 

testování je zjištění individuálního vývoje výkonnosti ve sledovaných disciplínách, případně zvýšení 

motivace v tréninku prostředky převažujícími v přípravném období. 

     

    Stejně jako v předchozích letech pokračovala spolupráce s CASRI v oblasti biochemického 

testování, především s Dr. Emilem Bolkem a také je kontinuálně využívána biomedicínská laboratoř 

FTVS UK. Vyhodnocené a zpracované výsledky testování, biochemických testů a zátěžových 

spiroergometrií měli trenéři k dispozici k dalšímu využití v tréninkové praxi.  

 

     Systém evidence a plánování tréninku využívá elektronické komunikace mezi reprezentačním 

trenérem, vedoucími trenéry RSC, trenéry skupin a sportovci. Závodníci si vyplňují data na webovém 

rozhraní na kanoe.cz, které je snadno přístupné na internetu.  

 

     Čeští seniorští reprezentanti startovali v letošním roce na devíti mezinárodních soutěžích na 

krátkých tratích. Tým se zúčastnil EOHQ Duisburg (18.- 19.5.), SP Duisburg (20.-22.5.), SP Račice 

(27.-29.5.), SP Montemor (3.-5.6.), AMS Montemor (7.-10.6.), ME Moskva (24.-26.6.), 

ME23 Plovdiv (14.-17.7.), MS23 Minsk (28.-31.7.) a především OH v Riu (15.-20.8.)  

 

Evropská olympijská dokvalifikace (EOHQ) v Duisburgu byla pro reprezentanty, kteří nevyjeli 

účastnické místo na OH už na MS 2015 v Miláně, v naprosté většině poslední – jedinou šancí jak se do 

Ria probojovat. Kritéria byla velmi krutá, kvalifikaci zaručovalo pouze vítězství nebo 2. příčka na 

EOHQ. Naší největší nadějí byla deblkanoe Jaroslav Radoň, Filip Dvořák, kterou reprezentační trenér 

nominoval na EOHQ už podle výsledků sezóny 2015. Ostatní sportovci pokoušející se o olympijskou 

kvalifikaci museli absolvovat nejprve nominační závod na přelomu dubna a května. Podle pravidel 

ICF už nemohli na EOHQ startovat v žádných disciplínách závodníci, kteří vyjeli místo na MS 2015. 

Počet účastníků OH jsme nemohli vzhledem k jarnímu upřesnění pravidel ICF rozšířit ani 

pomocí kategorie K1 1000, z které jsme žádné místo pro OH 2016 nezískali. Jaroslav Radoň a Filip 

Dvořák si zajistili účast v Riu špičkovým výkonem a 2. příčkou na EOHQ, později po diskvalifikaci 

Rumunů za doping byli dokonce oficiálními vítězi dokvalifikace. Ostatních šest našich posádek v 

bojích o místo na OH neuspělo. 

 Navazujícího I. závodu světového poháru v Duisburgu se zúčastnilo všech 11 sportovců 

bojujících na EOHQ a tým rozšířilo ještě 8 kajakářů. 1.SP byl pro český tým dobrou příležitostí 

k otestování výkonnosti a porovnání s neskutečnou mezinárodní konkurencí. Špičkovou výkonnost 

předvedla opět deblkanoe, která získala bronz, Josef Dostál obsadil 4. příčku. Obě posádky byly už v 

Duisburgu jmenovitě nominované na OH. Martin Fuksa kvůli přípravě nestartoval. V Duisburgu byla 

kvůli hledání nejsilnější možné sestavy pro Rio testována verze čtyřkajaku, kde Jana Štěrbu střídal 

Jakub Špicar, jednoznačný vítěz I.NZ. Konkurence zahraničních čtyřkajaků byla v Duisburgu 

obrovská, i přesto výsledek nenaplnil očekávání, když naše posádka obsadila 5. místo s odstupem více 

jak 2s za vítězem. Zbytek týmu byl v OH disciplínách bohužel výkonnostně velmi vzdálen světové 

špičce.  



  

II. závod Světového poháru v Račicích mohl být díky domácímu prostředí obsazen velmi 

početně, mezinárodní zkušenost mělo možnost získat celkem 36 českých reprezentantů. Konkurence 

byla slabší než o týden dříve v Duisburgu, ale stále velmi silná. Závod byl ve znamení suverénního 

vítězství Pepy Dostála, který nedal na K1 1000m soupeřům žádnou šanci. Martin Fuksa dojel na 

1000m třetí a na 500m druhý. V Račicích byla testována verze čtyřkajaku, kde Lukáše Trefila 

vystřídal Jakub Špicar, jednoznačný vítěz I.NZ. Páté místo čtyřkajaku s velkým odstupem na vítěze, 

ani C finále Filipa Švába na K1 200 žádné vyřešení nominace na OH nepřinesly. Naše posádky 

vybojovaly na SP v Račicích celkem 6 medailí a 17 umístění ve finále A. Mimo sportovní úspěšnosti 

českého týmu skončil závod i úspěchem pořadatelským, když organizaci chválilo mnoho zástupců 

zahraničních výprav.  

 

           III. závod světového poháru v Montemoru se konal ve stejném termínu jako II.NZ Račice a 

bylo na něj vysláno jen 6 kajakářů, z nichž 5 se ucházelo o 4 účastnická místa na OH v Riu. 

Konkurence byla v Portugalsku oproti I.SP a II.SP výrazně slabší, ale několik posádek absolutní 

špičky se ve většině kategorií utkalo. Na K1 1000m zvítězil fenomén Josef Dostál způsobem start-cíl a 

druhý dojel další český borec Jakub Špicar! Čtyřkajak po nenaplnění očekávání výsledků na prvních 

dvou Světových pohárech startoval v tradičním složení posledních čtyř sezón, vyhrál s velkým 

náskokem a osvědčená sestava se tedy jasně ukázala jako nejnadějnější i pro start na OH v Riu. 

Solidní výkon podal Filip Šváb, šestý na K1 200m. Černý Petr v podobě neúčasti v soutěžích OH 2016 

tedy vyšel na Jakuba Špicara, čerstvého stříbrného medailistu SP na K1. 

 

Akademické mistrovství světa bylo z původně plánovaného podzimního termínu a atraktivní 

mexické destinace přesunuto v únoru po portugalského Montemoru do nevhodného červnového 

termínu mezi II.NZ a ME. S výjimkou olympionika Filipa Dvořáka, který odvedl na AMS 

profesionální výkony, Českou republiku ve většině případů reprezentovali závodníci výrazně 

výkonnostně slabší. Důvodem rekordně slabé výkonnostní úrovně našeho družstva pro AMS byla 

nemožnost účasti členů týmu pro ME seniorů a příprava nejlepších na OH. I takto oslabené družstvo 

získalo v nízké mezinárodní konkurenci AMS 2016 nakonec 5 stříbrných medailí a celkem 16 

finálových umístění. Naprostá většina států nemohla z termínových důvodů nejlepší akademiky na 

AMS 2016 vyslat. Pro velkou část nominovaných českých reprezentantů byl start na AMS první 

mezinárodní zkušeností mezi dospělými, což bylo jedním z hlavních přínosů akce. 

 

Mistrovství Evropy v Moskvě bylo rovněž poznamenáno neúčastí většiny naší závodnické 

elity, která se logicky zaměřovala na přípravu na OH. Při neúčasti šestice Josef Dostál, Daniel Havel, 

Lukáš Trefil, Jan Štěrba, Jaroslav Radoň, Filip Dvořák byl jediným zástupcem naší „TOP 7“ 

z minulých sezón Martin Fuksa, který medailové ambice na C1 naplnil, když dojel 3. na 1000m a 

počtvrté v řadě se stal mistrem Evropy na 500m.  Na 200m obsadil 5. místo. Ostatním už se až na 

výjimky dařilo pod očekáváním, do poloviny startovního pole se z našich 24 závodníků už dostala jen 

čtveřice Jakub Špicar - 5. K1 500m, Jana Ježová - 6. C1 200m, Anna Kožíšková - 4. K1 1000m a 

Jakub Březina - 5. C1 5km. Celkem tedy jen v 7 disciplínách z 24 se naše posádky umístily do 

poloviny startovního pole, z toho jen ve dvou olympijských. Obsadili jsme 4 zcela poslední příčky a 

hned 10x jsme předjeli jen 3 nebo méně posádek. Celkově nás předjelo 206 posádek a my jsme 

překonali 131 posádek, bez Martina Fuksy skóre vycházelo pro nás nelichotivě 93:200. Kajakáři 

zúčastnění v Moskvě většinou spadající do kategorie do 23 let, cílili v přípravě hlavně na blížící se 

soutěže do 23 let. Stále se potvrzuje nemožnost prokazovat nejlepší možnou výkonnost opakovaně na 

mnoha různých mezinárodních soutěžích, především na 1000m.  

 

Na Mistrovství Evropy do 23 let v bulharském Plovdivu nás reprezentovalo 14 závodníků. 

Josef Dostál ani Martin Fuksa soutěže do 23 let neabsolvovali kvůli zaměření přípravy na OH. Stříbro 

na K1 1000m získal Jakub Špicar. Českou hymnu si užili Tomáš Veselý a Radek Šlouf po vítězství na 

K2 1000m, kde navázali na loňské zlato Jakuba Špicara s Jakubem Zavřelem. Náš tým získal 

v Bulharsku kromě dvou medailí v kategorii do 23 let ještě dalších pět finálových umístění. 



Mistrovství světa závodníků do 23 let se konalo v běloruském Minsku, kam odletělo 8 

nejúspěšnějších reprezentantů z ME do 23 let. Titul mistrů světa vybojovali nedávní mistři Evropy do 

23 let Tomáš Veselý a Radek Šlouf, pátý skončil čtyřkajak Tomáš Veselý, Radek Šlouf, Lukáš Nepraš, 

Jakub Zavřel. Ostatní posádky se do finále neprobojovaly, ikdyž v některých případech těsně a 

smolně. 

 

           Do soutěží 31. letních olympijských her v Riu se kvalifikovalo 8 českých rychlostních 

kanoistů. Rozsah agendy a organizace výpravy byly podřízeny co nejlepším podmínkám pro 

závodníky, ve spolupráci s Českým olympijským výborem a RSC bylo vše zabezpečeno do 

nejmenších detailů, které by mohly pozitivně ovlivnit výkony sportovců. Široký realizační tým 

zajišťoval veškeré potřeby k vrcholnému vystoupení našich reprezentantů. Díky Českému 

olympijskému týmu pod vedením Martina Doktora a vychytanému střídání akreditací doprovodu 

různých sportů se Her mohlo účastnit 7 našich akreditovaných trenérů a 2 kanoističtí maséři, navíc náš 

fyzioterapeut a lékař pracující pro celý Český olympijský tým. Mimo akreditaci se OH účastnil také 

náhradník Jakub Špicar a dva členové expertního týmu. 

 

Naši reprezentanti startovali na OH v sedmi disciplínách, do kterých reprezentační trenér 

nominoval posádky v průběhu sezóny postupně tak, aby byly nominovány co nejdříve a měly klid a 

čas na přípravu, ale zároveň aby byly vybrány nejsilnější možné posádky. Nominace C2 byla jasná 

hned výsledkem dokvalifikace, Josef Dostál potvrdil svou jmenovitou nominaci pro K1 už na I.SP, 

Martin Fuksa na II.SP. Složitější byla nominace čtyřkajaku, kdy Jakub Špicar opětovně výrazně 

výkonnostně předčil některé stálé členy K4 a panovala obecná shoda na nutnosti vyzkoušet složení 

s Jakubem Špicarem, obzvláště vzhledem k předpokládané vysoké vyrovnanosti světové špičky na OH 

a vzhledem k výraznějším porážkám našeho čtyřkajaku v roce 2015. V kruté konkurenci I.SP a II.SP 

různé varianty složení čtyřkajaku s J.Špicarem neuspěly, po čemž vyhlídky nebyly růžové a situace 

byla ještě složitější než na venek vypadala. Nakonec hned o pár dní později naštěstí výrazně uspěl na 

III.SP v Montemoru čtyřkajak v obvyklém složení, nominace na OH se vyjasnila včas a závodníci měli 

klid a čas na přípravu, což se po III.SP týkalo také Filipa Švába na K1 200. Jakub Špicar byl do týmu 

pro Rio začleněn jako náhradník. Pro doplňkovou disciplínu K2 1000m byla nakonec potvrzena 

posádka Daniel Havel a Jan Štěrba, kteří vzhledem ke své výkonnosti a zkušenostem oprávněně tajně 

pomýšleli i na medailové umístění na OH. Jejich start v K2 měl být zároveň jak z fyzického, tak 

především z psychického hlediska vhodným rozjetím před prioritními soutěžemi čtyřkajaku. 

 

           Jeden z našich hlavních favoritů na olympijskou medaili Josef Dostál naplnil na K1 1000m 

předpoklady a stříbrně se zapsal do historie. Ve velké konkurenci a dramaticky se vyvíjející finálové 

jízdě, kde rozhodla řada neobvyklých detailů, ho porazil drtivým finišem jenom Marcus Walz ze 

Španělska. Pepa stál jako jediný kajakář světa poslední 3 roky vždy na stupních nejvyšší individuální 

světové soutěže sezóny.  

           Pravidelní sběratelé medailí z nejvyšších soutěží posledních čtyřech sezón - čtyřkajak Daniel 

Havel, Lukáš Trefil, Josef Dostál a Jan Štěrba nakonec olympijským bronzem v Riu naplnili 

dlouhodobé očekávání. Posádka zúročila zkušenosti a souhru, sednul jí hlavní závod, přálo štěstí při 

nasazení do rozjížďky, které umožnilo přímý postup, tím úsporu sil a také snazší vyjetí dráhy vedle 

pozdějších vítězů. Výkonnostní rozdíly mezi vítězem a ostatními medailisty a také mezi medailisty a 

všemi dalšími posádkami byly ve finále nečekaně veliké. Ke stříbru našim chybělo opravdu maličko. 

Na druhou stranu chybělo pouhých několik málo hodin k situaci, ve které by Daniel Havel musel být 

kvůli zdravotním potížím nahrazen Jakubem Špicarem, který byl kvůli stavu Dana už o dva dny dříve 

uveden do stavu bojové pohotovosti. Zdravotní problémy Dana naštěstí na poslední chvíli ustoupily.  

          Martin Fuksa, jako další pravidelný sběratel medailí z nejvyšších soutěží posledních čtyřech 

sezón a v přípravě předvádějící neskutečnou výkonnost i v sezóně 2016, šestým místem v Riu 

předpoklady nenaplnil. Nesednul mu hlavní závod, především technicky kvůli vlnám od člunů. Ani 

nejlepší forma ho zřejmě v Riu nezastihla, možná i kvůli červnovému narušení plánů nemocí se top 

formu nepodařilo načasovat. Podíl závěrečného ladění formy na různě vlnící se vodě v Riu také nebylo 

možné absolvovat dle představ. Šesté místo Martina na kilometru bylo kvůli dopingové aféře 



bronzového Moldavce přechodně změněno na páté, prozatím však Moldavii bronz zůstává, přestože 

stejného závodníka ICF v Riu těsně před startem ze stejného důvodu vyřadila ze soutěží C2. Na 200m 

Martin Fuksa nakonec zvítězil ve finále B, což znamenalo 9.místo. Výkony na 200m se Martinovi 

vydařily, při troše štěstí v rozdělení soupeřů do semifinálí mohl bojovat zhruba o 4. až 7. příčku. Ještě 

více než 2 hodiny po dojetí semifinále figuroval oficiálně na startovní listině finále A, protože 

rozhodčí nedokázali správně aplikovat hned ve dvou disciplínách postupové klíče. Bohužel nikdo 

z pořadatelů soutěže, kupodivu ani postižené posádky tak dlouho špatnou interpretaci výsledků 

nezaznamenali. Pozdější olympijský vítěz C1 200m Čeban z Ukrajiny ani jeho tým neřešil, jestli se do 

bojů o medaile podle pravidel kvalifikoval, bral B finále. Náš tým od počátku o chybě rozhodčích 

věděl a čekal, že svůj omyl napraví nasazením Martina jako devátého do finále A. Jury se bohužel 

rozhodla jinak a ani protestem se obměkčit nenechala.  

          Jaroslav Radoň a Filip Dvořák na C2 1000m bohužel rovněž nenaplnili očekávání, po výkonech 

předvedených na jaře v Duisburgu oprávněně pomýšleli na medaile z OH. V Riu nakonec obsadili 7. 

příčku. Hned po závodě přisuzoval neúspěch Filip svým fyzickým možnostem hlavně v druhé půli 

závodu, přičemž do té doby byla naše deblkanoe v přímém boji o stupně vítězů. Po návratu z OH 

podlehl Filip těžké viróze, kterou se nakazil zřejmě ještě před finálovým startem.  

         Deblkajak Daniel Havel a Jan Štěrba měl oprávněné ambice bojovat v Riu zhruba o třetí až 

sedmou příčku, avšak kvůli silným zažívacím potížím Daniela Havla a jeho výraznému oslabení 

nemohla posádka startovat s plným nasazením a předvést v soutěži svou výkonnost.     

        Vyřazení Filipa Švába na K1 200m už v rozjížďce bylo nepříjemným překvapením, kromě 

opravdu velké konkurence a těsné vyrovnanosti na K1 200m to způsobily těžké podmínky na trati, 

vlny od lodí a vítr, které Filipovy nesedly. Reálné ambice bojovat o co nejlepší umístění ve finále B se 

nepodařily naplnit. Stejně jako v případě Martina Fuksy, Filipovi nevyhovovaly podmínky, které na 

olympijské hladině panovaly.  

 

        Všichni byli svědky ohromného boje a nasazení RDS směrem k výsledkům na OH, korunovaným 

nakonec dvěma medailemi. Přesto bylo v silách týmu i více medailí, pokud by všem posádkám účast 

na hrách vyšla dokonale (C1, K2, C2). Nicméně vzhledem k vývoji situace čtyřkajaku, jak vzhledem 

k častějším výraznějším porážkám od roku 2015 a množící se konkurenci v počátku sezóny 2016, tak 

vzhledem ke zdravotním potížím Dana Havla těsně před začátkem soutěží čtyřkajaků na OH, byl 

nakonec zisk bronzové medaile velkou úlevou. Výsledky některých disciplín OH Rio byly a možná 

ještě budou poznamenány dopingovými aférami. Z pohledu české reprezentace je hlavní skutečnost, že 

naši reprezentanti důsledně dbají na všechna antidopingová pravidla a předem se vyvarují všech 

případných problémů, i neúmyslně zaviněných.  

 

Největší poděkování za výsledky samozřejmě patří sportovcům a to nejen těm, kterým se nakonec 

medaili podařilo získat, ale i ostatním, kteří v průběhu čtyř let pomáhali držet tah na bránu jménem 

Rio. Hry byly vyvrcholením snažení celého realizačního týmu, který po čtyři roky pracoval především 

s cílem uspět právě na OH. Všem zainteresovaným trenérům, funkcionářům, lékařům, masérům, 

fyzioterapeutům i technickým pracovníkům, kteří se o sportovce starali, patří veliké uznání a dík. 

Neocenitelní jsou všichni trenéři mládeže v klubech, kteří dovedli své svěřence až do etapy 

vrcholového tréninku a předali je profesionálům v RSC. Podle aktuálních výsledků juniorské 

reprezentace se dá věřit, že by někdo z nadějných juniorů mohl v budoucnu dospělou reprezentaci opět 

posílit. Systém SCM a činnost juniorské reprezentace podporující kvalitní klubovou přípravu byly 

v posledních dvou olympijských obdobích jedním ze základů příchodu silných juniorů a jejich 

pozdějšího uplatnění v seniorské kategorii. Kondiční připravenost, techniku a taktiku včetně detailů 

jako je např. umění vyjíždění drah nebo jízda na vlně na 1000m atp. má většina dnešních 

reprezentantů pod kůži „naočkovanou“ už z dorosteneckého nebo juniorského věku.  

 

            Podrobné výsledky všech soutěží včetně dalších  informací lze najít na www.kanoe.cz 

v rubrice rychlost – reprezentace. 

Zpracoval: Mgr. Pavel Hottmar, reprezentační trenér  

 

http://www.kanoe.cz/


Maratonci 
 

Reprezentační družstvo bylo řízeno třináctým rokem Tomášem Ježkem. S přípravou sezony, 

skládáním družstva a technickou asistencí na závodech významně pomáhal Martin Kolanda. K výběru 

sportovců do reprezentačního družstva pro jednotlivé závody bylo použito předem stanovených a 

Výborem SRK ČSK schválených nominačních kritérií. Sportovní příprava maratonců probíhala v režii 

a podle možností resortních středisek nebo klubů.  

V letošním roce se členové maratónského družstva a další aktivní maratonci zúčastnili 

sedmnácti vytrvalostních závodů. Z rozpočtu ČSK byly zajištěny starty na SP v Portugalsku, ME ve 

Španělsku a MS v Německu. Na náklady a pozvání od pořadatele se ve Španělsku účastnilo 7 

sportovců závodu K4 Valladolid a Sella maratonu. Na vlastní náklady se zúčastnilo několik závodníků 

maratónů v JAR, Holandsku, Slovensku, Irsku, Itálii a Francii. V případech, kde na mezinárodních 

závodech startují naši závodníci na vlastní náklady za „Českou reprezentaci“ a ne za klub, podepisují 

pro účely ČSK prohlášení o finanční a zdravotní nezávislosti. Z domácích akcí absolvovali někteří 

závodníci maraton Slapy – Praha, MČR v Pardubicích, Východočeský maraton, Zvíkovský maraton a 

Krumlovský maraton. 

 

Na SP v Portugalsku startovalo 6 zkušených závodníků. Z výpravy přivezl Jakub Březina na 

C1 bronzovou medaili a Jakub Adam, Anna Kožíšková a Václav Dubský další finálová umístění ve 

sprintu. Druhý den vybojovali Anna Kožíšková čtvrté a Jakub Adam šesté místo v maratonu. SP se 

zúčastnilo 22 států. Účast narostla vlivem pozvánky pořadatele a vypsání pricemoney pro top 5. Naši 

sportovci testovali své schopnosti tréninkovým závodem. 

 

ME ve Španělsku se zúčastnilo 9 sportovců. Tým byl nominován podle výsledků z minulé 

sezony. Družstvo dosáhlo pěkných výsledků a největší zásluhu na tom měla opět Anna Kožíšková. 

Obsadili jsme 8 disciplín, z toho 3 závodníci startovali ve dvou disciplínách. Na K1 ženy získala Anna 

Kožíšková bronzovou a na K2 s Lenkou Hrochovou stříbrnou medaili. Na K1 muži byl Jakub Adam 

šestý, Pavel Davídek devátý, na K2 muži dojeli Jakub Adam a Michael Odvárko čtvrtí, na C2 skončili 

Jan Dlouhý a Václav Dubský šestí a Jan Dlouhý na C1 devátý. V kategorii do 23 let skončil Martin 

Kučera na K1 na patnáctém místě a David Janík na C1 mezi juniory na osmé příčce. Celkem se ME 

účastnilo 18 zemí. Startovalo také pět českých veteránů a všichni měli ve svých kategoriích medaile. 

Závod se jel v ústí řeky do moře a organizace byla na vysoké úrovni. 

 

Vrcholem sezóny bylo MS v německém Brandenburgu, kde startovalo 14 našich závodníků. O 

jedinou bronzovou medaili se postaraly juniorky na K2 Eliška Betlachová s Ludmilou Kotěrovou. 

Ostatní junioři podali slušné výkony v první polovině startovního pole: K1 juniorky 5.místo Eliška 

Betlachová, 7. Ludmila Kotěrová, C1 junioři 6. David Janík, K2 junioři 7. Jakub Stejskal, Martin 

Sobíšek, K1 junioři 9. Jakub Stejskal. V dospělých bylo také mnoho umístění v TOP 10: K2 ženy 5. 

Anna Kožíšková, Lenka Hrochová, K1 ženy 6. Anna Kožíšková, C2 7. Jakub Březina, Vojtěch Ruso, 

K1 muži 8. Jakub Adam. Celkem se MS účastnilo 34 zemí. Veřejný závod veteránů jelo na vlastní 

náklady 14 Čechů a vybojovali 7 medailí. Závod byl uspořádán  na dobré úrovni, ale pořadatel 

nezvládl organizaci místního transportu a stravování.  

 

V letošní sezóně byly z rozpočtu RDM finančně pokryty tři závody. Někteří méně výkonní si 

museli na dopravu na SP přispívat. Vzhledem k tomu, že nominační závod byl vypsán až pro MS, tak 

byli sportovci k reprezentaci na SP a ME vybráni na základě výsledků minulé sezony. 

Z celkového pohledu se naše maratonské družstvo zmenšuje a pomalu ustupujeme 

z mezinárodních čelních pozic. Naše úspěchy v posledních letech zajišťovali stále stejní závodníci, 

z nichž někteří další pravděpodobně brzy ukončí úspěšnou kariéru. Mezi mladšími zatím chybí 

zkušenosti i výkonnost, především kvůli preferenci olympijských tratí a stále více soutěžím na 

krátkých tratích, na kterých se mohou uplatnit.  
Zpracoval: Mgr. T. Ježek, vedoucí RDM 

 



 

6. SOUTĚŽE VETERÁNŮ PŘI SRK ČSK  

 
         V sezoně 2016  bylo pro veterány uspořádáno devět závodů Českého poháru včetně třech závodů 

Mistrovství České republiky. Bohužel se Mistrovství ČR v Račicích termínově krylo s MS na krátkých 

tratích, kterému dalo 10 veteránských závodníků přednost. 

         V závodech Českého poháru startovalo celkem 100 veteránů, z toho 72 kajakářů, což je nárůst 

oproti loňsku, 23 kanoistů, kde byl naopak pokles a 5 kajakářek. 

        Z mezinárodních závodů bychom rádi připomněli ME v maratonu ve španělské Pontevedře, kam 

se přes značnou vzdálenost vypravilo pro 6 medailí 5 závodníků, MS na krátkých tratích v litevském 

Trakai, z kterého přivezlo 10 závodníků 26 medailí a MS v maratonu v německém Brandenburgu, kde 

14 českých veteránů vybojovalo 7 medailí. 

        Děkujeme ČSK SRK za pořádání veteránských závodů v ČR, na kterých mají veteráni možnost  

porovnávat své síly a i díky tomu se stále držet na předních příčkách na mezinárodních závodech. 

 

 
             

 

Zpracovala: Barbora Vernerová 

 

 

 

 

7. HOSPODÁŘSKÁ ZPRÁVA  

 

Finanční zdroje sekce RK ČSK pro rok 2016 
 

  Převod z roku 2015 - vlastní prostředky 831 786 

                                - ČOV příprava na OH 600 000 

                                - ČOV loterie na mládeže 2 833 000 

Členské příspěvky 46 160 

Úroky z běžného účtu 51 821 

MŠMT - Program V - Činnost sportovních svazů 6 027 868 

MŠMT - Program II - Sportovně talentovaná mládež 5 714 700 

MŠMT - Program I - Sportovní reprezentace 7 179 650 

ČOV - kempy Rio 791 000 

ČOV - Nadstandardní podpora před OH 2016 v Riu 1 225 000 

ČOV - Finalní podpora kvalifikovaným sportům 200 000 

ČOV - speciální projekty  134 000 

ČOV - trenéři mládeže 75 000 

ČOV - OH naděje 43 000 

ČOV - loterie na mládež 3 576 250 

ČOV - stipendium  M.Fuksa 114 542 

MŠMT - Program IV údržba SRK 270 000 

MŠMT - Program IV údržba oddíly + TJ 1 342 000 

MŠMT - Program VI - Významné akce v ČR - SP Račice 2016 2 920 000 

MŠMT - Program VI - Významné akce v ČR - MS Račice 2017 1 900 000 

CELKEM 35 875 777  

 

 

 



Výdaje SRK ČSK k 31.12.2016 
   

    Středisko Výdaje k 31.10. Odhad nákladů  Předpoklad  

        

SpS - talentovaná mládež - 13 detašovaných pracovišť 870 550  229 250  1 099 800  

ČP - dotace oddílům -  P II 633 557  335 553  969 110  

SCM - detašovaná pracoviště 3 167 559  301 481  3 469 040  

SCM - společné náklady 153 697  23 053  176 750  

Podpora činnosti oddílů - P V 1 145 000  0  1 145 000  

STK 1 279 047  50 000  1 329 047  

Rozhodčí - KR 384 071  100 000  484 071  

RD seniorů 5 703 421  300 000  6 003 421  

Nadstandardní podpora před OH 2016 v Riu 854 402  370 598  1 225 000  

RD juniorů 2 023 849  50 000  2 073 849  

RD maratónu 617 862  25 000  642 862  

Odměny reprezentantů za výsledky 737 425  49 670  787 095  

Provoz sekce 1 782 964  300 000  2 082 964  

ČOV - loterie na mládež - oddíly 2 575 000  10 000  2 585 000  

MŠMT - Program IV údržba SRK - svazový majetek 64 807  320 908  385 715  

MŠMT - Program IV údržba do oddílů a TJ 1 342 000  0  1 342 000  

MŠMT - Program VI-Významné akce v ČR - SP Račice 2016 2 927 088  0  2 927 088  

MŠMT -Program VI-Významné akce v ČR - MS Račice 2017 1 504 269  1 210 731  2 715 000  

CELKEM 27 766 568  3 676 244  31 442 812  
 

 

 

 

ROZPIS VÝDAJŮ SRK ČSK k 31.10.2016 
   

    Středisko Výdaje Vnější příjmy Výsledek čerpání 

      k 31.10.2016 

        

SpS - talentovaná mládež - oddíly 870 550 0 870 550 

        

ČP - dotace oddílům -  P II 633 557 0 633 557 

        

SCM - detašovaná pracoviště 3 167 559 0 3 167 559 

        

SCM - společné náklady       

VT, sportovní příprava 540 096 -532 041 8 055 

Cestovné 17 213 0 17 213 

Pronájmy 16 897 0 16 897 

Materiál 1 552 0 1 552 

Mzdy, DPP, ostatní náklady 90 000 0 90 000 

Účetní služby 19 980 0 19 980 

Celkem 685 738 -532 041 153 697 

    



Středisko Výdaje Vnější příjmy Výsledek čerpání 

      k 31.10.2016 

        

Podpora činnosti oddílů - P V 1 145 000 0 1 145 000 

        

        

STK       

MČR 5 km mládež Most 60 000 0 60 000 

I. NZ Račice + MČR 5 km dospělí 151 787 -8 690 143 097 

ČP mládeže Račice 207 035 -47 950 159 085 

II.NZ Račice 226 759 -58 180 168 579 

MČR krátké tratě Račice 207 432 -72 790 134 642 

MČR maratón dospělí + NZ na MS Pardubice 9 621 0 9 621 

ČP ve vytrvalosti mládeže Praha - záloha 45 000 0 45 000 

Medaile mistrovské 38 880 0 38 880 

Medaile nemistrovské 54 764 0 54 764 

Poháry 0 0 0 

Schůze 11 487 0 11 487 

Nájem uložení SZ 6-8/16 25 795 0 25 795 

Materiál běžný 25 027 0 25 027 

Sportis zpracování výsledků  323 070 0 323 070 

Mzdy, DPP, ostatní náklady 80 000 0 80 000 

Celkem 1 466 657 -187 610 1 279 047 

        

        

Komise rozhodčích       

MČR 5 km mládež Most 34 175 0 34 175 

I. NZ Račice + MČR 5 km dospělí 30 902 0 30 902 

ČP mládeže Račice 71 412 0 71 412 

II.NZ Račice 68 914 0 68 914 

MČR krátké tratě Račice 66 107 0 66 107 

MČR maraton dospělí + NZ na MS Pardubice 5 379 0 5 379 

ČP ve vytrvalosti mládeže Praha - záloha 25 000 0 25 000 

ME Moskva;MEJ Plovdiv; MS Brandenburg M.Dognerová 28 710 0 28 710 

MSJ+23 Minsk; SP Pontevedra H.Kmeťová 26 565 0 26 565 

SP Duisburg, OH Rio H.Charvátová 11 663 0 11 663 

MSM Brandenburg M.Mazur 2 809 0 2 809 

ICF prolongace rozhodčí 1 433 0 1 433 

ICF kompenzace nákladů rozhodčích 0 -13 998 -13 998 

Mzdy, DPP, ostatní náklady 25 000 0 25 000 

Celkem 398 069 -13 998 384 071 

 
 
 
 
 
 

   



Středisko Výdaje Vnější příjmy Výsledek čerpání 

      k 31.10.2016 

RD seniorů       

EQ + SP Duisburg 773 897 -10 000 763 897 

SP Račice 186 260 0 186 260 

SP Montemor 219 767 0 219 767 

ME Moskva 883 246 0 883 246 

ME 23 Plovdiv 493 344 -30 000 463 344 

MS 23 Minsk 351 533 -27 521 324 012 

OH Rio de Janeiro 17 299 0 17 299 

AMS Portugalsko 52 605 -44 198 8 407 

VT Kadaň,Vranov,Slapy,Račice,Měchenice,Třeboň,Olom. 567 052 -70 500 496 552 

VT USA,JAR, Livigno,Portugalsko, Brazílie,  1 673 717 -1 415 087 258 630 

MČR, II.NZ Račice 31 545 0 31 545 

ČOV stipendium M.Fuksa 114 542 0 114 542 

Mzdy, DPP, ostatní náklady 773 000 0 773 000 

J.Dziadkowiec - materiál, cestovné, ubytování v ČR 211 169 0 211 169 

Odměna za vyjetí OH C2 190 000 0 190 000 

Náklady fyzio + masér 215 000 0 215 000 

Náklady lékař 70 000 0 70 000 

Materiál  316 620 0 316 620 

Pojištění lodí při výjezdech 34 200 0 34 200 

Regenerace, doplňková strava, dopingová kontrola 125 931 0 125 931 

Celkem 7 300 727 -1 597 306 5 703 421 

        

Nadstandardní podpora před OH 2016 v Riu 854 402 0 854 402 

        

RD juniorů       

Testy RDJ  37 314 0 37 314 

MR Piešťany  64 622 0 64 622 

MSJ Minsk 433 074 0 433 074 

MEJ Plovdiv 877 056 -99 312 777 744 

Závod OH nadějí Szeged 164 841 0 164 841 

VT Račice, Nymburk, Praha 356 631 -7 263 349 368 

VT Praha-Svára 57 650 0 57 650 

VT RDJ Livigno 92 451 0 92 451 

Náklady fyzio + masér 20 630 0 20 630 

Cestovné 22 505 0 22 505 

Materiál  3 650 0 3 650 

Celkem 2 130 424 -106 575 2 023 849 

 
 
 
 
 
 
 
 

   



Středisko Výdaje Vnější příjmy Výsledek čerpání 

      k 31.10.2016 

RD maratónu       

MS Brandenburg 151 365 0 151 365 

ME Pontevedra 207 821 0 207 821 

SP Vila Verde 102 404 -11 500 90 904 

Mzdy, DPP, ostatní náklady 77 000 0 77 000 

Materiál 90 772 0 90 772 

Celkem 629 362 -11 500 617 862 

        

        

Odměny reprezentantů 737 425 0 737 425 

        

Provoz sekce       

Kancelářský materiál 96 135 0 96 135 

Nájem kanceláří 33 793 0 33 793 

Pojištění s podpovědností za škodu, havarijní pojištění 29 694 0 29 694 

Účetní služby 59 942 0 59 942 

Telefony - pevné linky 0 0 0 

Poštovné 4 421 0 4 421 

Cestovné 20 847 0 20 847 

Mzdy, DPP, ostatní náklady 1 307 732 0 1 307 732 

Stravenky zaměstanců 23 000 0 23 000 

Zasedání VV, občerstvení 7 656 0 7 656 

OH Rio de Janeiro - ubytování, vstupenky 87 319 -65 012 22 307 

Školení trenérů/semináře 30 850 -12 500 18 350 

P.R. reklama v médiích 30 000 0 30 000 

Bankovní poplatky 18 784 0 18 784 

Daně - DPPO 2015, DPH 1-3/Q.16 85 403 0 85 403 

Nájem skladu lodí 24 900 0 24 900 

Celkem  1 860 476 -77 512 1 782 964 

        

        

        

ČOV - loterie na mládež - podpora oddílů 2 575 000 0 2 575 000 

        

MŠMT - Program IV údržba -  svazový majetek 64 807 0 64 807 

        

MŠMT IV - údržba oddíly + TJ 1 342 000 0 1 342 000 

        

MŠMT - Program VI - SP Račice 2016 2 927 088 0 2 927 088 

        

MŠMT - Program VI - MS Račice 2017 1 504 269 0 1 504 269 

    

    

    

    



Rekapitulace: 
 

   Příjmy k 31.12.2016     35 875 777 

Výdaje k 31.12.2016     -31 442 812 

Hospodářský výsledek roku 2016     4 432 965 

 - z toho vlastní prostředky     608 715 

 - z toho prostředky ČOV - loterie na mládež     3 824 250 

 - z toho státní prostředky      0 

 

 

 

 

 

REZERVNÍ FONDY 
 

  Rezervní fond disponibilní, stav k 31.12.2016 475 548 

  

  Rezervní fond vázaný Račice, stav k 31.7.2015 1 418 565 

  Výdaje 2015  - ostatní služby -472 272 

                       - ostatní náklady -90 125 

Stav k 31.12.2015 856 168 

    

Výdaje 2016   - ostatní služby -376 126 

                     - ostatní náklady 0 

    

Stav k 31.10.2016 480 042 

  

  Marketingový účet ČSK v NOC-VS, stav k 31.12.2014 
 

  Příjmy (SP 2016) 1 000 000 

    

Výdaje 0 

    

Stav k 31.10.2016 1 000 000 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



DOTACE ODDÍLŮM 2016 
 

  Oddíl Program II 
Podpora 

talentované 
mládeže 

Program V   
Příspěvek 

na činnost 
oddílu 

ČOV        
Podpora 

pořadatelů 
závodů mládeže 

ČOV     
 Podpora 

sp.přípravy dětí 
a mládeže 

1 BER 13868 15000 0 40000 

2 BCH 150 0 0 0 

3 BOH 338 0 0 0 

4 CAP 0 0 0 0 

5 CER 34152 25000 30000 50000 

6 DEC 39517 35000 0 80000 

7 DUP 1398 15000 20000 0 

8 FRM 1205 45000 20000 40000 

9 HRA 14218 45000 20000 20000 

10 CHE 942 10000 0 0 

11 CHO 40385 35000 30000 80000 

12 JAB 18179 15000 10000 70000 

13 KAD 12035 15000 15000 40000 

14 KCP 0 0 10000 0 

15 KKO 37340 45000 0 70000 

16 KOJ 52524 45000 35000 60000 

17 KVS 39560 35000 20000 80000 

18 LIB 25007 15000 10000 40000 

19 LIT 13006 35000 0 40000 

20 LOB 426 0 0 40000 

21 LSB 1557 25000 0 20000 

22 MHP 407 5000 40000 0 

23 MOD 25146 15000 0 70000 

24 NUC 73 0 0 0 

25 NYM 36480 40000 30000 80000 

26 ONV 64879 45000 40000 60000 

27 PCE 1425 0 0 0 

28 PDM 16876 25000 0 40000 

29 PIS 22626 25000 20000 50000 

30 POD 29796 15000 0 40000 

31 PPL 33470 45000 10000 80000 

32 PRV 42371 45000 10000 80000 

33 RAD 1500 0 0 0 

34 SED 27928 25000 10000 50000 

35 SEZ 33621 25000 20000 60000 

36 SHK 30250 35000 20000 50000 

37 SKD 2002 25000 0 40000 

38 SKM 390 0 0 0 

39 SLA 1038 0 0 0 

40 SLH 3338 55000 0 0 

41 SOS 0 0 0 0 

42 SOP 15757 15000 0 50000 

43 SPA 53513 45000 75000 100000 

44 STE 0 0 0 0 

45 TSE 29468 35000 10000 80000 

46 TYN 35367 45000 10000 70000 

47 UNL 25911 15000 10000 70000 

48 USK 45914 35000 0 70000 



49 VPL 1299 15000 0 20000 

50 ZAM 20794 25000 10000 50000 

51 ZBR 19363 15000 0 70000 

52 ZNO 2304 20000 0 0 

  Celkem 969110 1145000 535000 2050000 

 

 

Zpracovali: Petr Mokrý a Marie Pavelková – sekretariát SRK ČSK 

 

 

 

8. NEMOVITÝ MAJETEK VE VLASTNICTVÍ ČSK 
 

V roce 2016 byla odstraněna cílová věž na Skalici, která se již nacházela v havarijním stavu. 

 

Na Stadionu vodních sportů na Císařské louce proběhly drobné opravy majetku. Díky přislíbené 

podpoře magistrátu hl. m. Prahy bude v příštím roce provedena celková rekonstrukce pláště Cílové 

věže. 

 

Hospodaření v roce 2016 

 

Výnosy:        

            

  Stadion vodních sportů Císařská louka            674 000,- 

  Autokemp Skalice                 220 000,-  

  Dotace MŠMT - údržba objektů Císařská louka                    82 644,- 

  Úroky                           9 002,- 

              

Celkové výnosy                                                                           985 646,- 

  

Náklady:  

          

  Mzdy, OON, soc. + zdrav. pojištění                               60 000,- 

  Telekomunikace - ČSK                                 38 477,- 

  Nájemné pozemků CL + Slapy          23 639,- 

  Nájemné kanceláře ČSK                                       29 499,- 

  Ostatní služby (daňové a účetní služby, právnické služby, projekt na 

  prokopání vratného kanálu v Račicích)                              66 425,- 

  Notebook – registrace SRK                              8 954,- 

  Údržba startovacího zařízení v Račicích      237 014,- 

  Daň z nemovitostí                          9 313,- 

  Pojištění, bankovní poplatky                   19 405,- 

  Demolice a úklid cílové věže na Skalici      121 000,- 

  Údržba objektů Císařská louka (dotace MŠMT + spoluúčast)   102 000,- 

  Opravy svazových vleků na lodě   77 099,- 

  

        

Celkové náklady:              792 825,- 

 

Výsledek hospodaření:                                 192 821,- 

 

                                                      Zpracoval: Jiří Heller, zodpovědný za správu majetku ČSK. 

 



 

9. HLAVNÍ ÚKOLY ROKU 2017  

 
 Zabezpečit všechny soutěže ČR v péči ČSK, 

 Udržet vyrovnané čerpání rozpočtu ČSK, 

 Pokračovat v koordinaci přípravy reprezentačních družstev a zabezpečovat součinnost 

s rezortními sportovními centry, připravit a realizovat plán Tokio 2020 

 Pokračovat v podpoře systémové přípravy mládeže, rozšířit podporu kvalifikovaných trenérů 

mládeže, 

 Postupně realizovat záměry „Koncepce činnosti SRK ČSK 2017-2020“, 

 Provést nejnutnější investice do spravovaného majetku s cílem zajistit výnosy z jeho užívání, 

 Zajistit pořádání MS 2017 a Závodu olympijských nadějí 2017 v Račicích, 

 Zapracovat změny mezinárodních pravidel do národních pravidel a soutěžních směrnic 

 Pokračovat v antidopingové prevenci, k tomu poskytnout oddílům informace, 

 Využívat možností žádat o podporu z veřejných zdrojů. 

  

  
                                                                                                               Jan Boháč, předseda SRK ČSK 


